
 

  Sida 1 av 2 
 

  

 
Sydnärkes byggnämnd/Samhällsbyggnad Sydnärke Kommunstyrelsen Lekebergs kommun 
Fredrik Idevall 
Samhällsbyggnadschef  
Dnr: 22SBN10 
Datum: 2022-04-06 
 

 

Remissvar Hållbarhetsprogram för Lekebergs kommun 
 

Vad är Sydnärkes byggnämnds samlade uppfattning om förslaget och dess relevans? 

Programmet innehåller så många prioriteringar att man kan ifrågasätta om det är fråga om 

prioriteringar. Det framgår inte om vissa prioriteringar är viktigare än andra. Programmet innehåller 

inte heller någon information om vad som ska eller kan prioriteras ned till förmån för programmets 43 

prioriteringar. 

 

Även om den fysiska miljön har någon slags påverkan på i stort sett all mänsklig aktivitet saknas en 

tydlig koppling till Sydnärkes byggnämnds uppdrag och verksamhet många prioriteringar. De 

prioriteringar som direkt berör Sydnärkes byggnämnd är: 

• Systematiskt klimatanpassningsarbete 

• Utsläpp av växthusgaser 

• VA-anläggningar 

• Upphandlingar 

• Naturvärden vid markanvändning och exploatering 

• Strategisk vattenplanering 

• Dialog och delaktighet 

• Information 

• Trygghet 

• Bostadsutbud 

• Luftföroreningar, buller och strålning 

• Social hållbarhet i plan- och hållbarhetsprocessen 

 

Sydnärkes byggnämnd har två huvuduppdrag. Dels att fatta beslut enligt PBL m.m. i frågor om 

bygglov, lokaliseringsprövningar, dispens från strandskydd mm, dels förse våra kommuner med 

resurser och kompetens för fysisk planering mm. Programmet påverkar Sydnärkes byggnämnd i båda 

dessa roller. 

 

Programmets prioriteringar innebär en hög ambitionsnivå för bland annat upphandling, dialog, 

delaktighet och information. Dessa prioriteringar bedöms öka arbetsinsatsen för nämndens 

verksamheter generellt och inte minst för den fysiska planeringen. Inom ramen för befintliga resurser 

innebär ökade krav på underlag och process längre handläggningstider. 

 

Myndighetsbeslut inom fysisk planering och bygglov mm måste ske inom lagens ramar. Det är oklart 

om ambitionerna i programmet gällande växthusgaser, naturvärden, buller etc innebär att Lekebergs 

kommun här vill ställa högre krav än vad gällande lag och lagtillämpning innebär. I den mån det alls 

är möjligt att ställa högre krav lokalt, innebär detta sannolikt högre byggkostnader än i kommuner som 

följer nationella normer och lagar. 
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Det stora antalet prioriteringar, avsaknaden av inbördes rangordning av dessa samt avsaknaden av 

information om vilka aspekter och värden som konsekvens av hållbarhetsprogrammet ska prioriteras 

ned innebär är programmet blir otydligt. Därmed minskar relevansen för Sydnärkes byggnämnd. Det 

är därför viktigt att målkonflikter och avvägningar mellan prioriteringar förtydligas i kommunens 

översiktsplan, naturvårdsprogram etc. 

 

Vad är särskilt bra med remissförslaget? 

Det är bra att programmet är så tydlig med att den miljömässiga hållbarheten är överordnad och inte 

förhandlingsbar. Det är tydligt att social och ekonomisk hållbarhet ska uppnås, men får inte ske på 

bekostnad av den miljömässiga hållbarheten.  

 

Behöver något ändras? 

Enligt figur 2 är social hållbarhet överordnad ekonomisk hållbarhet. Detta bör förtydligas i text. 

 

Klimat och energi, prioritering fyra, sidan 11: 

Här bör det förtydligas om prioriteringen gäller VA-anläggningar generellt eller kommunens egna 

VA-anläggningar. 

 

Prioriteringar gällande upphandling (sid 12 och 21): 

Sydnärkes byggnämnd genomför upphandlingar i enlighet med Askersunds kommuns riktlinjer. 

 

Gestaltad livsmiljö påverkar många hållbarhetsområden. En vacker och väl fungerande byggd 

livsmiljö påverkar inte minst hälsa och trygghet. Programmet bör därför kompletteras med detta 

perspektiv. 

 

Hur ser Sydnärkes byggnämnd på möjligheten att bidra till att hållbarhetsprogrammet 

realiseras? Möjligheter/hinder? 

Flera av prioriteringarna avseende information, delaktighet mm ligger väl i linje med nämndens 

verksamhetsplanering. 

Nämndens ansvar att hålla sig till lagar och nationella riktlinjer begränsar nämndens möjligheter att 

fatta beslut enligt hållbarhetsprogrammets inriktning och prioriteringar. 

Ökade krav på underlag och process kommer att innebära längre handläggningstider. 
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